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ZÁPISNICA 

z 11. zasadnutia  
 MONITOROVACIEHO VÝBORU PRE PROGRAM SLOVENSKO 2021 – 2027 

 

Dátum a čas konania 17.06.2024  – 14:00 hod. 

Miesto konania Účelové zariadenie Hotel Bôrik, Bôrik 15, 811 02 Bratislava 

Predsedajúci Boris Sloboda 

Príloha č. 1  Program zasadnutia 

Príloha č. 2 Prezenčná listina 

Príloha č. 3 Prezentácia   

Príloha č. 4 Uznesenie č. 19, 20, 21, 22, 23, 24, 25, 26, 27 

 
1. Otvorenie, úvodné príhovory, kontrola uznášaniaschopnosti, schvaľovanie programu 

zasadnutia a voľba overovateľa. 

V úvode zastupujúci predseda MV B. Sloboda (MIRRI SR) privítal účastníkov na 11. zasadnutí MV 
a ospravedlnil účasť p. ministra investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie ako predsedu MV. 
Informoval, že od posledného zasadnutia MV bolo vyhlásených v rámci Programu Slovensko 17 výziev 
vo výške 773 mil. Eur a kontrahovanie sa posunulo na 18,6 %. Aktuálne má RO spolu s SO 
rozpracovaných 13 výziev v objeme 600 mil. Eur. Zdôraznil, že je potrebné dosiahnuť čo najvyššie 
percento plnenia harmonogramu plánovaných výziev. Informoval, že na aktuálnom rokovaní MV 
schvaľuj HaVK v objeme 200 mil. Eur. Najväčší pokrok v komunikácii nastalo vo vzťahu k IÚI,  územní 
partneri  upravili alokácie tak, aby pokryli reálne potreby v území. Vstupy z územia boli predmetom 
analýzy RO, nasledovať budú rokovania so SO k navrhovaným realokáciám. Predseda komisie ďalej 
informoval, že RO spustil proces strednodobého preskúmania Programu Slovensko, poďakoval 
všetkým partnerom za vstupy, ktoré sú v súčasnosti predmetom analýzy RO.   

P. Boijmans (EK) poďakoval za zorganizovanie stretnutia a doterajšiu prácu všetkých Komisií. Miera 
kontrahovania sa zlepšila a EK verí, že sa zlepší aj miera čerpania a na jeseň dostane EK  1. žiadosť 
o platbu. Upozornil, na  oblasti, kde EK vníma určité obavy: 
 1. IÚI: po poslednom stretnutí k IÚI mechanizmu v apríli 2024, EK zaslala list na RO, v ktorom 

identifikovala oblasti na zlepšenie. Z odpovede RO vyplýva, že sa dosiahol pokrok a zvýšil sa počet 
vyhlásených IÚI výziev. Informoval o plánovaných pracovných stretnutiach EK so zástupcami 
samospráv, stretnutia budú prebiehať do konca roku 2024.  

 2. Navrhovaný presun finančných nástrojov (FN) do grantov (G) pri FST a cieli politiky 1: EK zaslala 
list týkajúci sa navrhovaného presunu z FN do G a podpory veľkých podnikov. EK podporuje 
využívanie FN, je to z ich pohľadu cesta vpred. Presun z FN do G by bol krokom späť, na čo EK 
upozornila aj v liste. EK by chcela poznať dôvody navrhovaných zmien, pričom podpora veľkých 
podnikov nie je vylúčená, ale nemala by byť prioritou, FST nie je prioritne určený pre veľké 
podniky.  EK by uvítala odpoveď na ich list. Pozícia EK zostáva rovnaká ako pri negociáciách 
o Programe Slovensko, granty by sa mali využívať iba pri zlyhaniach trhu, inak by sa mali použiť FN. 
Ak by mali nastať takéto presuny, bude potrebné diskutovať o zmene Programu Slovensko. P. 
Boijmans ďalej poukázal na ukončenú štúdiu pre FST o nástrojoch technickej pomoci a kapacitách 
na centrálnej a lokálnej úrovni. Aj v kontexte pomalšieho nábehu implementácie FST na Hornej 
Nitre sa domnievame, že je dôležité posilniť kapacity (AK) aj na lokálnej úrovni, aby sa vytvoril 
zásobník projektov. EK bude RO listom informovať o  odporúčaniach ďalších krokov, ktoré zo štúdie 
vyplynú.  

 3. Cieľ politiky 2: Z pohľadu EK predstavuje CP 2 jednu z najväčších výziev, aj vzhľadom na problémy 
pri čerpaní alokácie v PO 2014-2020 a presun prostriedkov mimo podpory do oblasti životného 



                  
 

2 
 

prostredia. EK má obavy aj z implementačnej kapacity nielen na národnej, ale aj regionálnej úrovni. 
Z toho dôvodu EK vníma ako veľkú príležitosť dohodnutú podporu v rámci technickej pomoci 
JASPERS (EIB), odporúča naplno využiť podporu a expertízu odborníkov z JASPERS s cieľom nastaviť 
podporu najmä v oblastiach, kde existujú alebo hrozia konania o porušení v oblasti životného 
prostredia; je potrebné sa zamerať na správne investície.  

 4. Podpora MRK: uskutočnilo sa stretnutie so splnomocnencom vlády SR pre rómske komunity 
v Bruseli. EK víta, že z EFRR boli vyhlásené integrované výzvy a verí že sa zvýši miera kontrahovania. 
Zároveň upriamil pozornosť aj na tú časť alokácie pre MRK, ktorá je v kompetencií ostatných 
rezortov (MZ SR, MŽP SR, MŠVVaM SR), aj tu je potrebné zamerať sa na vyhlasovanie výziev 
a implementáciu opatrení.  

Ide o 4 oblasti, ktoré EK zdôraznila aj na predchádzajúcom stretnutí MV. P. Boijmans sa vyjadril aj 
k iniciatíve STEP – začiatkom marca 2024 bolo vydané nariadenie STEP, ktoré ponúka príležitosti v high-
tech. EK zaujíma ako chce SR využiť príležitosti v rámci nariadenia a či vôbec. EK bude organizovať 
webinár do konca septembra k STEP a štátnej pomoci, do 10.7. môžu ČŠ poslať otázky, aby ich EK 
zodpovedala ešte pred seminárom.  
 
J. Viskupič (SK8) navrhol doplniť do programu bod týkajúci sa výzvy na podporu regionálnych centier 
udržateľnej energetiky.  

Predseda MV B. Sloboda (MIRRI SR) navrhol zaradiť návrh J. Viskupiča do bodu Rôzne. 

 
Výsledok hlasovania k programu rokovania: program bol schválený. 
 

Počet prezentovaných členov:  34 členov výboru 

za hlasovalo: 34 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasovalo 0 členov výboru 

 
Výsledok hlasovania k overovateľovi zápisnice: Za overovateľa zápisnice bol schválený pán Tomáš 
Červeňák (MCRŠ SR). 

 

Počet prezentovaných členov: 34 členov výboru 

za hlasovalo: 33 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 1 člen výboru 

nehlasovalo 0 členov výboru 

 
 

2. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci Programu 
Slovensko 2021-2027 – Špecifický cieľ: RSO2.5. Podpora prístupu k vode a udržateľného vodného 
hospodárstva  
Opatrenie 2.5.6 Výstavba, intenzifikácia alebo modernizácia úpravní vôd 
Typ projektov: dopytovo – orientované projekty 
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Priebeh zasadnutia: B. Sloboda (MIRRI SR) uviedol, že predložené HaVK boli Komisiou pre cieľ 2 
odporúčané na schválenie na MV, ide o HaVK v objeme 33,860 mil. Eur.  
J. Kadlečíková (MŽP SR) v rámci prezentácie informovala, že všetky predložené HaVK na MV sú 
v rovnakej štruktúre ako doteraz schválené HaVK. Žiadna z doručených pripomienok k HaVK sa 
netýkala obsahu HaVK, t.j. HaVK pred MV neboli upravené a na rokovanie MV. Cieľom pripravovanej 
výzvy v rámci opatrenia 2.5.6 Výstavba, intenzifikácia alebo modernizácia úpravní vôd je zabezpečenie 
kvalitnej pitnej vody určenej na ľudskú spotrebu, v zmysle podmienok uvedených v predloženom 
popise oprávnenosti aktivít projektu. V predložených HaVK sú stanovené 4 vecnévylučovacie kritériá, 
výberové kritériá  v rámci  ktorých MŽP SR  navrhlo 3 priority, pričom v rámci každej priority dôjde 
k zoradeniu projektov podľa hodnoty za peniaze a v prípade identickej hodnoty sa uplatní rozlišovacie 
kritérium. Participatívnu prípravu výzvy MŽP neplánuje  realizovať, s ohľadom na vecné zameranie 
výzvy a rozsah oprávnenosti žiadateľov. Na výzvu bude alokovaných 33,8 mil. Eur.  

B. Zacharides (ZMOS) sa zaujímal, či platí termín výzvy v zmysle indikatívneho harmonogramu výziev, 
alebo sa výzva posúva. J. Kadlečíková (MŽP SR) informovala, že zatiaľ môžu potvrdiť, že plánujú 
dodržať 3. kvartál 2024 v zmysle indikatívneho harmonogramu výziev. F. Novotný (SK 8) ocenil, že prvý 
krát sa predložili aj podmienky oprávnenosti výzvy, čo je veľmi nápomocné. Požiadal aj ostatné 
ministerstvá, aby prikladali podmienky oprávnenosti aktivít, nakoľko sa v HaVK ľahšie orientuje.   

Výsledok hlasovania: schválené. 
 

Počet prezentovaných členov: 34 členov výboru 

za hlasovalo: 34 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasovalo 0 členov výboru 

 
 

3. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci Programu 
Slovensko 2021-2027 – Špecifický cieľ: RSO2.5. Podpora prístupu k vode a udržateľného vodného 
hospodárstva  
Opatrenie 2.5.9 Komplexné a spoľahlivé monitorovanie a hodnotenie stavu povrchových vôd a 
podzemných vôd 
Typ projektov: dopytovo – orientované projekty  
 
Priebeh zasadnutia: Predseda MV B. Sloboda (MIRRI SR) uviedol, že predložené HaVK boli Komisiou 
pre cieľ 2 odporúčané na schválenie MV, ide o HaVK v objeme 35 mil. Eur. 
J. Kadlečíková (MŽP SR) v rámci prezentácie informovala, že výzva bude zameraná na komplexné a 
spoľahlivé monitorovanie a hodnotenie stavu povrchových vôd a podzemných vôd. Oprávnení 
žiadatelia budú žiadatelia subjekty v zmysle vodného zákona, t.j. rezortné organizácie MŽP SR. HaVK 
obsahujú 4 vecné vylučujúce kritériá a výberové kritériá, kde MŽP navrhuje  3 priority, tzn. tri skupiny 
žiadostí zoradené podľa hodnoty za peniaze a v prípade identickej hodnoty bude použité rozlišovacie 
kritérium. Z dôvodu vecného zamerania výzvy a rozsahu oprávnenosti žiadateľov neplánujú realizovať 
participatívnu prípravu výzvy. 

Bez diskusie. 

Výsledok hlasovania: schválené. 
 

Počet prezentovaných členov: 34 členov výboru 
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za hlasovalo: 34 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasovalo 0 členov výboru 

 
 
4. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci Programu 
Slovensko 2021-2027 – Špecifický cieľ: RSO2.6. Podpora prechodu na obehové hospodárstvo, ktoré 
efektívne využíva zdroje  
Opatrenie 2.6.2 Podpora zberu a dobudovania, intenzifikácie a rozšírenia systémov triedeného zberu 
komunálnych odpadov  
Oprávnená aktivita: Množstvový zber zmesového komunálneho odpadu 
Typ projektov: dopytovo – orientované projekty 

 
Priebeh zasadnutia: Predseda MV B. Sloboda (MIRRI SR) uviedol 4. bod rokovania s tým, že ide o návrh 
HaVK hodnotiacich a výberových kritérií odporúčaných komisiou pre cieľ 2 zo dňa 24.4.2024 na 
schválenie s podmienkou, aby výzva bola tvorená participatívne s územnými a socio-ekonomickými 
partnermi. Predpokladaná alokácia na korešpondujúcu výzvu je 42,5 mil. Eur. Predseda komisie 
následne odovzdal slovo J. Kadlečíkovej (MŽP SR), ktorá prezentovala navrhované hodnotiace 
a výberové kritériá pre predmetnú aktivitu. Prezentácia je súčasťou prílohy č.3 zápisnice. J. 
Kadlečíková (MŽP SR) potvrdila, že MŽP SR pripraví výzvu participatívne nielen s územnými, ale aj 
socio-ekonomickými partnermi (čo bolo požiadavkou vyplývajúcou z rokovania komisie pre cieľ 2 dňa 
24.4.2024) a prípadne aj s inými odborníkmi pre danú oblasť tak, aby výzva bola pripravená čo 
najkvalitnejšie.  
 
P. Boijmans (EK) upozornil na potenciálne riziko súvisiace s takto nastaveným systémom 
množstvového zberu, aby sa nedosiahlo to, že ľudia budú vyhadzovať odpadky nelegálne. Zároveň 
výrazne odporúčal naplno využiť technickú pomoc JASPERS (EIB) v rámci schváleného projektu pre 
oblasť odpadového hospodárstva pri nastavení správneho systému triedenia a zberu odpadov, ako aj 
pri samotnom nastavení výziev, pričom MŽP SR by malo JASPERS expertov využiť nielen na podporu 
vlastných implementačných kapacít, ale aj pre podporu samospráv ako potenciálnych žiadateľov. F. 
Novotný (SK8) požiadal o vysvetlenie podmienky v návrhu výzvy, ktorá hovorí o tom, že žiadateľ musí 
v rámci projektu preukázať formou zmluvy o budúcej zmluve alebo návrhu zmluvy, že vyzbieraný 
zmesový komunálny odpad bude spracovaný v zariadení na biologicko-chemickú úpravu - samospráva 
toto nevie deklarovať, keďže musí realizovať verejné obstarávanie. Odporúčal túto podmienku zmeniť, 
napríklad na formu čestného prehlásenia.  
V reakcii na pripomienku P. Boijmansa k riziku nelegálneho vyhadzovania komunálneho odpadu pokiaľ 
sa zavedie množstvový zber, J. Kadlečíková (MŽP SR) potvrdila, že téma bude riešená v rámci 
participatívnej prípravy výzvy, na stretnutiach s prizvanými odborníkmi (aj za MŽP SR) a hlavne 
s partnermi - zástupcami samospráv tak, aby podmienky výzvy boli nastavené prijateľne. V reakcii na 
pripomienku p. Novotného p. Kadlečíková (MŽP SR) uviedla, že podobná otázka bola položená aj na 
komisii pre cieľ 2 a potvrdila, že finálne znenie podmienky oprávnenosti aktivít bude nastavené a 
špecifikované počas participatívnej prípravy výzvy.  
 
Výsledok hlasovania: schválené. 
 

Počet prezentovaných členov: 34 členov výboru 

za hlasovalo: 34 členov výboru 
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proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasovalo 0 členov výboru 

 
 
5. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci Programu 
Slovensko 2021-2027 – Špecifický cieľ: RSO2.7. Posilnenie ochrany a zachovania prírody, biodiverzity 
a zelenej infraštruktúry, a to aj v mestských oblastiach, a zníženie všetkých foriem znečistenia  
Opatrenie 2.7.1 Vypracovanie a realizácia schválených dokumentov manažmentu osobitne 
chránených častí prírody a krajiny, konkrétne „Príprava a/alebo aktualizácia dokumentácie ochrany 
prírody a krajiny podľa zákona č. 543/2002 Z. z.“ 
Typ projektov: dopytovo – orientované projekty 
 
Priebeh zasadnutia: Predseda MV B. Sloboda (MIRRI SR) uviedol 5. bod rokovania s tým, že ide o návrh 
HaVK odporúčaných komisiou pre cieľ 2 zo dňa 24.4.2024 na schválenie. Predpokladaná alokácia na 
korešpondujúcu výzvu je takmer 10 mil. EUR. Predseda komisie následne odovzdal slovo J. Kadlečíkovej 
(MŽP SR), ktorá prezentovala navrhované HaVK pre predmetnú aktivitu. Prezentácia je súčasťou 
prílohy č. 3 zápisnice. J. Kadlečíková (MŽP SR) ďalej uviedla, že výzva je určená pre štátne rozpočtové 
a príspevkové organizácie v zriaďovateľskej pôsobnosti MŽP SR a pre vlastníkov alebo užívateľov 
pozemkov v chránených územiach. Informovala tiež, že MŽP SR neplánuje túto výzvu realizovať 
participatívnym spôsobom vzhľadom na vecné zameranie výzvy a rozsah oprávnených žiadateľov 
predmetnej výzvy.  
 
P. Boijmans (EK) opätovne poukázal na príležitosť čo najviac využiť technickú pomoc zo strany JASPERS 
aj v oblasti implementácie opatrení zameraných na ochranu prírody a biodioverzity, kde sa v súčasnosti 
pripravuje zadanie technickej pomoci (tzv. Assignement Fiche). F. Blaščák (zástupca občianskej 
spoločnosti) sa opätovne zaujímal, aký je dôvod toho, že MŽP SR neplánuje participatívnu prípravu 
danej výzvy. J. Kadlečíková (MŽP SR) vysvetlila, že je to z toho dôvodu, že výzva je zameraná najmä na 
žiadateľov, ktorými sú rezortné organizácie MŽP SR. Avšak, pokiaľ by bol záujem, napr. zo strany 
užívateľov vlastníkov pozemkov, zapojiť sa do prípravy tejto výzvy, MŽP SR nevylučuje konzultácie pri 
príprave výzvy. P. Kadlečíková ďalej uviedla, že Monitorovací výbor už schválil HaVK, ktoré sa týkali 
realizácie schválených dokumentov starostlivosti. MŽP SR identifikovalo, že nie všetky dokumenty 
reflektujú potreby území, preto je v pláne aj táto výzva na aktualizáciu dokumentov ochrany prírody 
a krajiny a zároveň aj na prípravu nových dokumentov.  
 
Výsledok hlasovania: schválené. 
 

Počet prezentovaných členov: 34 členov výboru 

za hlasovalo: 34 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasovalo 0 členov výboru 

 
 

6. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci Programu 
Slovensko 2021 – 2027 pre špecifický cieľ RSO1.4 Rozvoj zručností pre inteligentnú špecializáciu, 
priemyselnú transformáciu a podnikanie   
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Opatrenie 1.4.1 Zručnosti pre posilnenie konkurencieschopnosti a hospodárskeho rastu a budovanie 
kapacít RIS3  
Typ projektov: dopytovo – orientované projekty 
 
Priebeh zasadnutia: Predseda MV B. Sloboda (MIRRI SR) predstavil 6. bod programu a členov MV 
informoval, že predložený návrh materiálu bol Komisiou pri MV pre cieľ 1 odporúčaný na schválenie 
MV. Následne požiadal p. Veroniku Paľkovú (MŠVVaM SR) o prezentáciu návrhu hodnotiacich a 
výberových kritérií (HaVK). V. Paľková (MŠVVaM SR) uviedla, že predmetné HaVK plánuje MŠVVaM 
SR využiť pri výzvach pre dopytovo-orientované projekty s celkovou alokáciou 69,9 mil. EUR (zdroj EÚ). 
Spolu pôjde o 4 výzvy, pričom vyhlásenie prvej z nich je plánované už v 3Q/2024. Konkrétne sa jedná 
o výzvu pre simulačné centrá na vysokých školách v oblasti lekárskych a zdravotníckych vied. Zvyšné 3 
výzvy budú vyhlásené v priebehu roka 2025. Uvedená alokácia (69,9 mil. EUR) predstavuje zhruba 48% 
alokácie dostupnej pre MŠVVaM SR v rámci opatrenia 1.4.1. Prezentácia k predkladanému materiálu 
sa nachádza v prílohe č. 3. 
 
P. Boijmans (EK) poďakoval za prezentáciu návrhu kritérií a uviedol, že na základe spätnej väzby zo 
strany EK MŠVVaM SR pripravilo návrh dokumentu (pozn.: jedná sa mierne pochybnosti. Zároveň však 
uvítal, že sa o dotknutom materiáli bude diskutovať participatívnym spôsobom s relevantnými 
expertmi. V rámci týchto diskusií, EK požiadala o zohľadnenie pripomienok, ktoré boli zo strany jej 
zástupcov predložené. V. Paľková (MŠVVaM SR) vysvetlila, že pri zasielaní predmetných HaVK na 
zástupcov EK, MŠVVaM SR predložilo návrh dokumentu, ktorý nesie pracovný názov „Projektové 
karty“. Projektové karty slúžia na indikatívny popis plánovaných výziev z harmonogramu plánovaných 
výziev na roky 2024 a 2025. Zároveň zdôraznila, že sa jedná o indikatívne informácie ku každej výzve v 
súlade so stavom pripravenosti jednotlivých výziev. Po internom schválení zo strany MŠVVaM SR bude 
tento dokument zverejnený a v pravidelných intervaloch aktualizovaný na webovom sídle ministerstva. 
Všetky výzvy v gescii MŠVVaM SR uvedené v harmonograme plánovaných výziev sú a budú 
nastavované participatívnym spôsobom. Informácie z projektových kariet sa preto budú aktualizovať 
aj v zmysle nastavenia výziev, ktoré sú pripravované v spolupráci s partnermi. V. Sirotka (SAMP) sa 
v nadväznosti na 4 avizované výzvy zaujímal, či plánované termíny vyhlásenia týchto výziev sú časovo 
postačujúce na realizáciu projektov do konca programového obdobia 2021-2027. Charakter 
dotknutých výziev zahŕňa aj oblasť priemyselnej transformácie. Preto v prípade, že malé podniky budú 
mať záujem zapojiť sa do týchto výziev s cieľom čiastočne zmeniť svoje zameranie a výrobný program, 
ktorý by nadväzoval na meniace sa hospodárske prostredie, je potrebný dostatočný časový priestor na 
projektovú prípravu a následnú realizáciu projektov. V. Paľková (MŠVVaM SR) v reakcii na otázku p. 
Sirotku (SAMP) uviedla, že výzvy sú pripravované v spolupráci s odbornými garantmi na MŠVVaM SR, 
t.j. sekciou vysokých škôl. Výzvy, ktoré sú na rok 2025 uvedené v harmonograme plánovaných výziev, 
majú byť zamerané na tzv. krátke terciárne programy, profesijné kvalifikácie a mikro-osvedčenia. Pre 
tieto aktivity je potrebné upraviť aj príslušnú legislatívu, ako napr. zákon o vzdelávaní dospelých. 
Z týchto dôvodov je vyhlasovanie dotknutých výziev naplánované až na rok 2025. Vzhľadom na 
skutočnosť, že sa v rámci výziev jedná prevažne o vzdelávacie aktivity, MŠVVaM SR predpokladá, že 
realizácia projektov bude ukončená do konca programového obdobia 2021-2027. V. Sirotka (SAMP) 
doplnil technickú poznámku, v ktorej uviedol, že SAMP úzko spolupracuje s technicky zameranými 
univerzitami a vysokými školami. V dôsledku vývoja a transformácie hospodárskeho prostredia, aj tieto 
inštitúcie prechádzajú reštrukturalizáciou niektorých vzdelávacích programov (napr. katedra 
spaľovacích motorov) tak, aby zodpovedali potrebám prostredia. Jedná sa nielen o kvalitatívne, ale aj 
orientačne inak zamerané vzdelávanie, keďže tradičné odbory, v ktorých mali školy roky veľké úspechy, 
postupne zanikajú. Zároveň súhlasil, že pripravované legislatívne zmeny môžu znamenať pomerne 
veľký zásah do štruktúry vzdelávania dotknutých škôl, ako aj personálneho obsadenia (prednášajúci 
profesori a odborníci). Tak ako malé podniky trpia na nedostatok kvalifikovanej pracovnej sily, školy 
trpia na nedostatok z praxe prenesených odborníkov. Preto je potrebné včasné vyhlásenie výziev 
a vytvorenie podmienok, vďaka ktorým budú môcť školy zrealizovať úspešnú preorientáciu vzdelávania 
na novovznikajúce odbory. 
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Výsledok hlasovania: schválené. 
 

Počet prezentovaných členov: 33 členov výboru 

za hlasovalo: 33 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasoval 0 Člen výboru 

 
 
7. Presun alokácie MPSVR SR a MŠVVM SR v prospech priority 4P6 – na podporu NP MOaPS  
 
Priebeh zasadnutia: Návrh na presun finančných prostriedkov predstavil M. Drotár (MIRRI SR). Členov 
MV informoval o tom, že presun sa uskutočňuje na základe vyššieho dopytu obcí, ako bola disponibilná 
alokácia, na čo reagovala vláda svojím uznesením č. 117/2024. Presun alokácie je navrhovaný z alokácie 
MPSVR SR vo výške 19,5 mil. EUR a z alokácie v gescii MŠVVaM SR vo výške 12,5 mil. EUR. Pri 
navrhovanom transfere sa využíva flexibilita umožňujúca presuny medzi prioritami až do výšky 8% 
pôvodnej alokácie, čo znamená, že sa nevyžaduje formálne schválenie revidovaného Programu 
Slovensko zo strany EK. Súčasne k tomuto bodu je predkladaný aj Program Slovensko, v ktorom sú 
vyznačené zmeny, ktoré presunom prostriedkov nastávajú. 

B. Sloboda (MIRRI SR) následne otvoril diskusiu k bodu. V rámci diskusie sa zástupca EK P. Boijmans 
opýtal, či ide o dočasné riešenie a teda sa nemusia meniť indikátory. B. Sloboda reagoval, že áno, od 
začiatku plánujeme tento presun ako dočasný a pre posilnenie ESF+ využijeme najbližšiu možnú revíziu 
Programu. 
 
Výsledok hlasovania: schválené. 
 

Počet prezentovaných členov: 34 členov výboru 

za hlasovalo: 34 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasovalo 0 členov výboru 

 
 
8. Kritéria pre výber projektov v rámci ŠC RSO 4.2 - Zlepšenie rovného prístupu k inkluzívnym a 
kvalitným službám v oblasti vzdelávania, odbornej prípravy a celoživotného vzdelávania rozvíjaním 
dostupnej infraštruktúry vrátane posilňovania odolnosti pre dištančné a online vzdelávanie a 
odbornú prípravu pre výzvy Úradu vlády SR  
 
Priebeh zasadnutia: M. Mikuška (ÚSVRK) predstavil kritériá pre daný špecifický cieľ. Uviedol, že kritériá 
budú použité pre všetky výzvy vyhlasované ÚSVRK zo špecifického cieľa RSO4.2. Momentálne je 
pripravovaná výzva pre zvýšenie kapacít škôl s prítomnosťou MRK v Bratislavskom samosprávnom 
kraji, ktorá by mala byť vyhlásená začiatkom júla. 
Samotné kritériá sú podobné, ako má ÚSVRK pre iné investičné akcie. Kritériá sú zložené z vylučujúcich 
kritérií, z bodovaných kritérií a z výberových kritérií. Rozdiel oproti kritériám v iných investičných 
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akciách je v doplnení dvoch bodovaných kritérií a to „Príspevok projektu ku konceptu SMART školy“ a  
„Príspevok projektu k zvyšovaniu kvality a zlepšeniu infraštruktúry základného vzdelávania“.  
 
V rámci diskusie F. Novotný (SK8) sa opýtal na pomer rozdelenia prostriedkov medzi Bratislavský kraj 
(4,2 mil. EUR) a zvyšok Slovenska (12,6 mil. EUR), nakoľko tento pomer nezodpovedá počtu obcí 
s rómskou populáciou v Bratislavskom kraji voči ostatným krajom.  
M. Mikuška (ÚSVRK) uviedol, že v Bratislavskom kraji ide o budovanie kapacít, zatiaľ čo v iných krajoch 
nepôjde o budovanie kapacít, ale o iné desegregačné aktivity (napríklad jedálne, autobusová doprava, 
budovanie vonkajších priestorov a pod.). Ďalej uviedol, že takéto rozdelenie rešpektuje rozdelenie 
alokácie v Programe Slovensko a súčasne poukázal na to, že akcie týkajúce sa školskej infraštruktúry sú 
podporované aj z iných ministerstiev a aj z plánu obnovy a odolnosti, čo v konečnom dôsledku pomer 
zdrojov vyrovnáva. I. Zubková (ÚSVRK) potvrdila, že takto je nastavený Program Slovensko a keď bude 
revízia Programu tak zvážia úpravu rozdelenia alokácií.  
B. Sloboda (MIRRI SR) uviedol, že alokácia, ktorú síce vyhlasujú iné sprostredkovateľské orgány vo 
výzvach, ale je určená v prospech MRK je v skutočnosti okolo 900 mil. EUR.  
 
Výsledok hlasovania: schválené. 
 

Počet prezentovaných členov: 32 členov výboru 

za hlasovalo: 31 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasoval 1 člen výboru 

 
9. Návrh na presun finančných prostriedkov Programu Slovensko 2021-2027 implementovaných 
prostredníctvom Úradu splnomocnenca vlády SR pre rómske komunity v rámci časti opatrení cieľa 2 
(Zelenšia nízkouhlíková Európa) politiky súdržnosti EÚ  
 
Priebeh zasadnutia: M. Mikuška (ÚSVRK) predstavil návrh na presun finančných prostriedkov 
z opatrení 2.6.1 (5 mil. EUR) a 2.6.3 (6 mil. EUR) do opatrenia 2.6.2 (po presune bude alokácia 18 mil. 
EUR). Opatrenie 2.6.2 je zamerané na zberné dvory, stojiská na umiestnenie zberných nádob 
a odstraňovanie skládok. Táto zvýšená alokácia bude využitá v 2 výzvach a to jedna zameraná na obce, 
ktoré sú zapojené do národného projektu rozvojové tímy a druhá, ktorá bude zameraná na ostatné 
obce z Atlasu rómskych komunít. B. Sloboda (MIRRI SR) doplnil, že predpokladá, že tento presun 
reflektuje aj dopyt z územia.   

 
Výsledok hlasovania: schválené. 
 

Počet prezentovaných členov: 32 členov výboru 

za hlasovalo: 32 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasovalo 0 členov výboru 
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10. Návrh na presun finančných prostriedkov Programu Slovensko 2021-2027 implementovaných 
prostredníctvom Úradu splnomocnenca vlády SR pre rómske komunity v rámci časti opatrení cieľa 3 
(Prepojenejšia Európa) politiky súdržnosti EÚ  
 

Priebeh zasadnutia: Tento bod programu rovnako predstavil M. Mikuška (ÚSVRK). Uviedol, že 
rovnako ako v prípade predchádzajúceho prerokovávaného bodu tento návrh na presun prostriedkov 
reflektuje dopyt z územia. Presunom sa plánuje alokácia vo výške 20,5 mil. EUR presunúť z opatrenia 
3.2.3 zameraného na modernizáciu a výstavbu ciest II. a III. triedy do opatrenia 3.2.4 zameraného na 
miestne komunikácie. Po uskutočnení presunu bude alokácia na mieste komunikácie v gescii ÚSVRK 
vo výške 30,5 mil. EUR. Z tejto alokácie plánuje ÚSVRK, rovnako v prípade predchádzajúceho bodu, 
vyhlásiť 2 výzvy z toho jedna na obce zapojené do rozvojových tímov a druhá zameraná na ostatné 
obce z Atlasu rómskych komunít. Prostriedky budú použité na aktivity ako budovanie a rekonštrukcia 
miestnych ciest, chodníkov, mostov a lávok pre peších, vrátane osvetlenia, prechodov pre chodcov 
a pod.. 
 
V rámci diskusie P. Boijmans (EK) požiadal o objasnenie, či presun alokácie z ciest II. a III. triedy, ktoré 
kompetenčne spadajú pod vyššie územné celky, do miestnych komunikácií, za ktoré zodpovedajú 
miestne samosprávy nespôsobuje nejaký problém. M. Mikuška (ÚSVRK) uviedol, že neevidujú 
problém, resp. počas pripomienkovania neprišla žiadna pripomienka smerujúca k zmene 
zodpovednosti. Pre ÚSVRK je dôležité pre inklúziu MRK, aby boli prostriedky použité na miestne 
komunikácie.  

 
Výsledok hlasovania: schválené. 

 

Počet prezentovaných členov: 34 členov výboru 

za hlasovalo: 34 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasovalo 0 členov výboru 

 
 

11. Rôzne 
 

a) Národný projekt Kapacity pre rozvoj udržateľnej energetiky a dekarbonizáciu regiónov 
 

Priebeh zasadnutia: J. Viskupič (SK8) navrhol zaradiť do programu dodatočný bod na základe 
požiadavky pôvodne 6 regiónov, ale pripojili sa aj ostatné 2 regióny, takže SK 8 sa vyjadruje v mene 
všetkých samosprávnych krajovIde o podporu skorého začatia implementácie NP Kapacity pre rozvoj 
udržateľnej energetiky a dekarbonizáciu regiónov. V širšom kontexte tento NP hovorí o situácii 
v oblasti energetickej sebestačnosti a bezpečnosti nevyhnutnej diverzifikácie zdrojov energie. Ide 
hlavne o územia, kde sa môže pomôcť pri budovaní kapacít v tzv. premenčnej časti, kde by sa dalo 
predchádzať zvyšovaniu záťaže na rozpočet domácnosti cez navrhovanie rozumných riešení úspor 
energií. 6 regiónov spolu so SIEA sa v území dohodlo na príprave implementácie. Informoval, že sú 
v tom relatívne vysoko a potrebujú, aby sa začala implementácia posúvať ďalej. Citoval z listu p. 
ministerke hospodárstva, že potrebujú vyvinúť aktivitu, aby k reálnej implementácii prišlo čím skôr. 
Stav odbornej pripravenosti odborných kapacít na riešenie z jeho pohľadu zložitých súvislostí 
v regiónoch absentuje. Tento projekt považuje za náročný a myslí si, že pri budovaní odborných kapacít 
v regiónoch budú potrebovať každú jednu minútu, preto sme navrhli zaradiť tento bod na rokovanie 
MV. . Každý posun projektu znamená zníženie možnosti efektívneho vynakladania čerpania zdrojov, čo 
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v konečnom dôsledku ovplyvní kvalitu práce odborníkov a kvalitu výsledku projektu. Chceli by za 
združenie samosprávnych krajov apelovať na to, aby v spolupráci s MH SR, SIEA a MIRRI SR spustili 
implementáciu NP Kapacity pre rozvoj udržateľnej energetiky a dekarbonizáciu regiónov. 
 
B. Sloboda (MIRRI SR) vyzval zástupcu SIEA aby sa k zaradenému bodu vyjadril. M. Magová (SIEA) 
uviedla, že veľmi dlho pracovali na tomto NP pre kapacity pre rozvoj udržateľnej energetiky 
a dekarbonizáciu regiónov a poukázala na to, že výzva bola vyhlásená už takmer pred pol rokom, dňa 
21.12.2023. Zaujímala sa o list SK8 adresovaný ministerke hospodárstva a na dátum jeho zaslania. J. 
Viskupič uviedol, že tento list bol zaslaný na základe záveru zasadnutia SK8 a bol zaslaný okolo 
20.5.2024 priamo MH SR. Tak ako SIEA tak aj partneri v území potrebujú rozbehnúť tento NP, nebolo 
vôbec ľahké nájsť odborníkov v území, potrebujeme sa rozbehnúť, pretože čas implementácie sa kráti. 
Slovo si zobrala p. M. Magová, ktorá skonštatovala že tomu rozumie a súhlasí. Uviedla, že SIEA bola 
účastníkmi mnohých stretnutí aj s kolegami, ktorí sú prítomní na zasadnutí. Verí, že sa to podarí a že 
sa NP naštartuje. B. Zacharides (ZMOS) na podporu žiadosti SK8 doplnil, že za ZMOS považujú tento 
projekt takisto za zmysluplný. Majú za to, že je pripravený a treba ho spustiť. Uviedol príklad zo 
Žilinského samosprávneho kraja, že sa plánujú výberové konania na zamestnancov, je najvyšší čas, aby 
vedeli, že zamestnanci, ktorých župa vyberie na výberovom konaní o pár dní a bude im poskytnutá 
pracovná zmluva, budú krytý zdrojmi. J. Červenáková (ÚMS) rovnako apelovala na včasné rozbehnutie 
projektu, podpis projektu nemôže trvať pol roka. Ďalej uviedla, že sú za ÚMS pod obrovským tlakom v 
území, lebo neexistujú personálne kapacity na budovanie energetických spoločenstiev. Tento projekt 
je zameraný na budovanie odborných kapacít v oblasti energetiky, kde je obrovský nedostatok 
odborníkov. Uvítala by uplatnenie koordinačnej úlohy MIRRI SR vo vzťahu k ostatným orgánom. L. 
Šimko (MIRRI SR) uviedol, že chápe dôležitosť národného projektu, MIRRI SR už v zime upozorňovalo 
SIEA na potrebu budovania odborných kapacít.  Je toho názoru, že  v širšom kontexte aj STU alebo TUKE 
musia zvýšiť svoju aktivitu vo vzdelávaní, nakoľko energetikov je nedostatok aj na centrálnej úrovni. 
Z pohľadu RO sme vnímali, že výzva bola vyhlásená ešte v decembri 2023, avšak alokácia nebola 
nakontrahovaná. L. Šimko navrhol, aby MIRRI SR urobilo rýchle koordinačné stretnutie so SIEA a MH 
SR s cieľom situáciu vyriešiť a dostať NP do implementácie tak, aby boli procesy vyriešené do ďalšieho 
zasadnutia MV. Poukázal aj na širšie súvislosti a potrebu riešiť energetickú politiku na národnej ako aj 
na regionálnej úrovni a zdôraznil, že tlak zo strany EÚ na vyššie ambície v oblasti energetickej 
efektívnosti a OZE je veľký a SR sa s tým bude musieť popasovať aj v aktualizovanom NECPe, ktorý sa 
finalizuje. J. Viskupič (SK8) pozitívne reagoval na informáciu, že bude zorganizované koordinačné 
stretnutie a až keď príde k dohode s MH SR, bude možné sa reálne pohnúť. Požiadal, aby to bolo 
vyriešené skôr a nie až do termínu nasledujúceho MV. L. Šimko (MIRRI SR) upresnil, že na najbližšom 
MV sa už len poskytne informácia, ako sa vzniknutá situácia vyriešila. R. Karlubík (AZZZ) uviedol, že 
aktuálne je nedostatok odborníkov v priemysle aj z dôvodu predčasných dôchodkov, len zo 
Slovenských elektrární odišlo 217 odborníkov. Apelujeme v rámci Hospodárskej a sociálnej rady vlády 
SR na to, aby sa zneatraknívili predčasné odchody do dôchodku, keďže priemysel trpí nedostatkom 
odborníkov v energetike, my v tomto čase odčerpávame odborníkov na budovanie kapacít 
v regiónoch, aj keď sa nedá povedať, že projekt je zlý. V tejto súvislosti tiež podotkol, že v EÚ sa hovorí 
o modifikácii zelenej dohody a prioritou je priemysel. Taktiež podotkol, že P SK doteraz nevyriešil to, 
čo zo strany podnikateľov čakáme najviac, a to podporu výskumu a vývoja v priemysle. L. Šimko (MIRRI 
SR) krátko zareagoval na p. Karlubíka, že Slovensko najviac utrpelo pre podporu priemyslu práve tým, 
že bola zmenená pôvodne nastavená tematická koncentrácia pre PO1. Pokiaľ ide o predmetný NP, L. 
Šimko upozornil, že hlavným cieľom projektu je dosiahnuť výsledok a výsledok projektu po 4 rokoch 
má byť zlepšenie situácie v energetike a aj v priemysle v regiónoch. Uviedol, že tento projekt je 
rozsahovo tak veľký, že musí byť jasný výsledok. V. Sirotka (SAMP) navrhol využiť aj iné možnosti ako 
získať odborníkov na energetiku – napr. možnosti EÚ stáží. Náklady na tieto stáže, ako aj domáce stáže 
boli uznanými výdavkami na realizáciu projektu. Z projektových peňazí, by bolo možné časť použiť na 
prípravu odborníkov. Taktiež aj tzv. podnikové štipendiá prichádzajú by prichádzali do úvahy cez 
financovanie projektu. Sú viaceré možnosti, najmä krátkodobé stáže by sa mohli financovať z projektov 
a urýchlili by projektovú prípravu projektov. 
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B. Sloboda (MIRRI SR) uzatvoril diskusiu a skonštatoval, že túto informáciu berú na vedomie. 
V septembri na najbližšom MV sa bude informovať o výsledku rokovania koordinačnej porady. 
 
b)  Aktuálny stav implementácie Programu Slovensko 2021-2027  
 
Priebeh zasadnutia: L. Šimko (MIRRI SR) informoval, že aktuálne je vyhlásených 134 výziev za 4,7 mld. 
Eur čo predstavuje 37,7% alokácie. Vláda SR a MIRRI SR prijala tzv. troj-levelovú koordináciu na úrovni 
generálnych riaditeľov, štátnych tajomníkov a vlády. Vláda zaviazala každý kvartál vyhodnocovať plán 
výziev a polročne plán kontrahovania. Po vyhlásení ďalších predpokladaných minimálne 13 výziev do 
konca júna, kde je už posudzovaných 6 NP, 4 dopytové výzvy a 3 dopytové výzvy pre IÚI by malo byť 
vyhlásených 147 výziev za 5,3 mld. Eur, čo by malo predstavovať 41,8 % alokácie ku koncu júna vo 
výzvach. V kontrahovaní je momentálne zazmluvnených 493 projektov za viac ako 2 mld. Eur, čo 
predstavuje 18,6 % alokácie a platieb je 516 za viac ako 277 mil. Eur, čo predstavuje 2,2% alokácie. 
Uviedol, že sa snažia vykonať maximálny tlak na všetkých poskytovateľov a všetky SO na urýchlenie 
vyhlasovania výziev a kontrahovania, keďže bez toho nie je možná implementácia ani čerpanie. Ku 
koncu júna by malo byť 41,8 % alokácie celého programu vo výzvach. V jednotlivých cieľoch politiky je 
vo výzvach najlepšia PO4 na úrovni takmer 60%. FST, ktorý je realizovaný z kohéznej politiky a Next 
generation EU, je tiež vo výzvach takmer 60%. V ostatných 3 cieľoch nastalo určité zlepšenie, v cieli 2 
je stále veľmi nízke kontrahovanie, aj keď je už 38 % vo výzvach. Cieľ 3 je na úrovni 19,5 % vo výzvach, 
pri cieli 1 je 21,7 % vo výzvach a 12,4 % kontrahovaných. Pri cieli 5 sú v príprave výzvy, momentálne je 
vo výzvach 9,5 % a v kontrahovaní 1,8%.  
Úlohou je, že všetky SO, ktoré neodôvodnia prečo nesplnili plán kontrahovania do konca júna 2024, 
budú musieť to zrealizovať v druhom kvartáli aj s určitými nápravnými opatreniami, t.j. SO, ktoré 
nebudú plniť plán kontrahovania a výziev, a tým ani plán čerpania, bude sa to musieť zohľadniť pri 
revízií programu a strednodobom prehodnotení. Zopakoval, že cieľ 4 je najlepší 
v čerpaní, kontrahovaní a vo výzvach. V cieli 3 sa spoliehajú na nárazové výzvy a veľké projekty. Vyjadril 
obavy členov z plnenia plánu v rámci cieľa 1, kde je pomerne veľká alokácia, tlak aj podnikateľov aj  
akademickej obce, aby výzvy boli spustené. Apeloval na SO, aby zrýchlili aktivity hlavne v tomto cieli, 
aby sme v roku 2025/2026 neboli pod tlakom de-komitmentu. Na záver zhodnotil implementáciu PSK 
podľa jednotlivých rezortov a zopakoval, že čerpanie programu je veľmi nízke. Požiadal partnerov 
o zreálnenie požiadaviek na dodatočné zdroje s ohľadom na stav implementácie. 
 
B. Zacharides (ZMOS) položil otázku  p. Magovej (SIEA) ohľadne vyhlásenej dopytovej výzvy, ktorá má 
v sebe naakumulované žiadosti z celého Slovenska, najmä od miest a obcí, ale aj od samosprávnych 
krajov na znižovanie energetickej náročnosti a obnoviteľné zdroje. Bolo by dobré, aby boli 
vyhodnotené aspoň prvé dve kolá pred vyhlásením obdobnej výzvy v rámci IÚI, aby sme  vedeli či sme 
alebo nie sme úspešní. SIEA hovorila, že by prvé kolo malo byť vyhodnotené v máji, druhé v júni , 
ale stále nie sú. Taktiež stále nie je vyhlásená výzva z POO, ktorú SIEA pripravila. Podotkol, že je tu veľký 
balík problémov v oblasti energetiky a znižovania energetickej náročnosti verejného sektora SR, ktoré 
stoja pretože neboli podpísané. M. Magová (SIEA) sa vyjadrila k dopytovej výzve – 1. kolo bolo 
uzavreté. 2.-17. kolo je vo fáze hodnotenia. Alokácia pre MRR je v 1. kole vyčerpaná, a z tohto dôvodu 
sa v strednodobom preskúmavaní zanalyzovali navýšenia alokácie do tohto opatrenia. Dopyt je 
obrovský. Riaditeľ SIEA p. Fiala chce všetkých uistiť, že približne 160 projektov v rámci MRR by malo 
byť uspokojených, sú pripravené rozhodnutia o schválení a čakajú na ich odsúhlasenie. Vo VRR sa 
priebežne môžu vydávať rozhodnutia a aj sa vydávajú rozhodnutia. V priebehu toho týždňa by malo 
začať aj zazmluvňovanie, mali by začať chodiť na podpis zmluvy o NFP. Riešil  sa problém v rámci 
migrácie ITMS, ale už by mali začať chodiť zmluvy na podpis. IÚI výzva - je si vedomá, že viacerých trápili 
limity a je totožná s dopytovou výzvou. Ubezpečila ich, že sa všetci snažia “zjemniť“ IÚI výzvu. 
Uvedomujú si špecifickosť a dôležitosť regiónov a mali by navýšiť limity v IÚI výzve oproti dopytovej 
z 5500 na 6000 a pri 2.2.2 z 1,4 mil. na 2 mil. Eur. Informovala p. Zacharidesa, že SIEA sa snaží vyhovieť 
pripomienkam a predstavám zo strany regiónov. Podľa harmonogramu by mala byť výzva FST zaslaná 
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opätovne po pripomienkach. Pri tejto výzve prebiehala dlhá komunikácia s PMÚ ohľadne štátnej 
pomoci z dôvodu oprávnenosti subjektov, ktoré by bolo možné podporiť. Rozhodnutie SIEA bolo, že z 
výzvy FST bude vychádzať IÚI výzva. Snažia sa splniť náročný harmonogram výziev. Taktiež výzva pre 
podniky bola zaslaná gestorom v priebehu predchádzajúceho týždňa, majú pripravovať NP Zelená 
domácnostiam pre chudobné domácnosti. Je si vedomá, že niektoré NP stoja, ale robia čo môžu. 
V mene p. riaditeľa Fialu chce všetkých ubezpečiť, že výzva pre IÚI je citlivo vnímaná na SIEA. F. 
Novotný (SK8) sa chcel informovať na kohézny fond vo výške 300 mil. Eur vo VRR, ale nevedia aké je 
čerpanie v rámci kohézneho fondu, navrhol to zahrnúť do tabuľky. Bude revízia a bude to vyzerať, že 
BSK čerpá najviac. Treba sa zamerať aj na zvyšok Slovenska, majú pocit, že sa stále rieši len VRR. B. 
Sloboda (MIRRI SR) vyjadril, že ho mrzí vnímanie SK8, nakoľko minister aj štátny tajomník a v podstate 
aj programové vyhlásenia vlády, hovorí, že peniaze, ktoré sú alokované do územia a budú sa čerpať, 
tak na tie sa nesiaha. SO robia všetko preto, aby dohnali stratu. Uistil členov z územia, že tieto peniaze 
nie sú tie, ktoré sú ohrozené. J. Viskupič (SK8) spomenul, že by im pomohlo keby mali približne rovnaké 
podmienky a keby sa stretli procesné veci v tom, že by išli rovnako VRR aj MRR. Keď budú mať DOP 
schému, prijímatelia sa budú podobať. Ak jeden región to bude mať stanovené, tak všetci ostatní 
prijímatelia sa môžu odvolať, resp. môžu byť riešení cez IÚI schému. Avšak ak schémy budú otvorené, 
tak je tam 160 žiadostí, ktoré môžu ale aj nemusia získať zmluvy o NFP.  Chceli by to procesne uriadiť 
z toho dôvodu, nakoľko DOP si konkurujú s IÚI, boli by radi keby bol aspoň odhadnutý rovnaký čas 
prístupu pre celé územie a keď prídu výzvy, oni ako prijímatelia budú vedieť na ktorú stranu sa obrátiť.  
Ide o to, aby sa to nevymklo, že budú rozdiely medzi VRR a MRR. Verí, že to procesne zvládnu. Nemyslí 
si, že sa udejú nejaké zmeny, ale ak sa zamerajú na projektový manažment pri týchto témach, ktoré 
spomenul p. Zacharides, tak sa niekam posunú. Verí, že MRR budú raz vyhodnotené skôr ako VRR. M. 
Magová (SIEA)  doplnila, že SIEA sa snaží pristupovať rovnako k VRR a MRR a preto majú jednu 
spoločnú výzvu pre IÚI, kde sú rovnako obidva regióny. B. Sloboda (MIRRI SR) zhrnul slová p. Magovej, 
že v tejto výzve VRR nemá iné podmienky ako MRR. Rozumie potrebe koordinácie medzi dopytovou 
výzvou a územím, aby vedeli, či zaradiť alebo nezaradiť daný projekt. Otázne je ako rýchlo dokážu 
spracovať žiadosti. Bude nutné to riešiť paralelne,  vieme sa s územím ad hoc dohodnúť, ak ide o veľmi 
prioritné zámery v území aj v dopytovej výzve a treba to riešiť jednotlivo po projektoch, či má alebo 
nemá daný projekt šancu v dopytovej výzve, aby ste ho mohli presunúť do územia. B. Zacharides 
(ZMOS) pripomenul, že 160 projektov je pripravených na to aby sa začali implementovať, to čo 
potrebujú je podpis a to je úloha RO, keď SIEA je v pozícii, že nevie získať schválenie projektov u ktorých 
si urobila svoju prácu, tak RO by mal zasiahnuť. P. Boijmans (EK) progres Slovenska je pomalý, aj keď 
vidia pokrok od apríla, stále to nie je dôvod na oslavu. Stále zaostávame za inými členskými štátmi 
a majú obavu, aby sa to neskončilo ako v predchádzajúcom programovom období. Tlačia na viac výziev, 
a kontraktov. Máme nastavanú stratégiu programu, aj keď nie je perfektná, treba nasledovať cestu na 
ktorej sme sa dohodli, aby sme nemuseli stále revidovať prvky v programe, ale mali by sme sa zamerať 
na dodanie výsledkov a preto máme strednodobé posúdenie. DG REGIO podporuje požiadavku 
regiónov IÚI a aby boli úprimný nie je to perfektný model. Je to model, ktorý bol vyrokovaný, ale 
pracujeme na ňom a je to to najlepšie čo momentálne máme. EK si myslí, že je to administratívne 
zaťažujúce a regióny nie vždy majú dostatočné kapacity, ale robia čo sa dá. Je to systém, ktorý 
neurýchľuje dodanie výsledkov. Pri návštevách regiónov sa chcú zamerať na to, čo sa dá zlepšiť. Pri MH 
SR to čo bolo pripravené na spustenie bolo nakoniec zastavené. Garančná schéma, ktorá tvrdila, že 
bude úspešná a ktoré mohli byť potencionálne úspešné, boli zastavené, zmenené a tieto peniaze sa 
presunuli, aby sa podporili väčšie podniky. Vyjadril názor, že toto nie je správna stratégia pre Slovensko. 
 
B. Sloboda (MIRRI SR) sa vyjadril, že bolo povedaných veľa výhrad a bude potrebné sa sústrediť na 
dosahovanie výsledkov, kapacity SO musia ísť na schvaľovanie projektov a potom na samotnú 
implementáciu. Bude potrebné zjednodušiť niektoré formy implementácie alebo schvaľovanie žiadostí 
o platbu, pokiaľ nám to nariadenia a slovenská legislatíva umožní.   
 
c)  Informácia o strednodobom preskúmaní Programu Slovensko 2021-2027  
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Priebeh zasadnutia: M. Drotár (MIRRI SR) informoval o naštartovaní procesu strednodobého 
preskúmania Programu Slovensko na predchádzajúcom zasadnutí Monitorovacieho výboru dňa 
23.4.2024, kde  MIRRI SR ako riadiaci orgán pre Program Slovensko, požiadalo členov Monitorovacieho 
výboru o zaslanie vstupov. Uviedol, že celkovo boli predložené vstupy od 20 subjektov, osobitne sa 
poďakoval zástupcom občianskej spoločnosti v MV, ktorí sa podujali na sumarizáciu a kompletizáciu 
pripomienok za celý neziskový sektor, resp. za zástupcov občianskej spoločnosti v jednotlivých 
tematických komisiách pri Monitorovacom výbore. Ďalej uviedol, že osobitú diskusiu MIRRI SR vedie 
s územnými partnermi, ktorá sa týka potenciálnych realokácií v rámci mechanizmu IÚI. Aktuálne 
prebieha na MIRRI SR analýza zaslaných vstupov, ktorá bude určitú dobu trvať, keďže zaslané vstupy 
sú pomerne objemné čo do rozsahu ako aj charakteru navrhovaných úprav Programu Slovensko – 
požiadavky na dodatočné finančné nároky na Program Slovensko predstavujú sumu až 3,8 mld. Eur. Vo 
všeobecnosti sa pripomienky a vstupy partnerov týkali nasledovných oblastí: úpravy finančného plánu 
Programu Slovensko, pridelenia sumy flexibility, navýšenie alokácie, vnútorných realokácií, ale aj 
zreálnenia merateľných ukazovateľov a míľnikov, doplnenia nových aktivít či úprav znenia Programu 
Slovensko na základe implementačnej praxe. O aktuálnosti témy strednodobého preskúmania svedčí 
aj diskusia priamo na MV, kde sme zaevidovali žiadosť o potenciálny presun z VRR do MRR, ktorá bude 
predmetom ďalšej analýzy (išlo by o spätný presun, keďže pri programovaní sa naopak dosiahol 
transfer z MRR do VRR). M. Drotár tiež poukázal na to, že okrem požiadaviek na finančné a obsahové 
úpravy Programu Slovensko, boli zaslané aj pripomienky všeobecnejšieho charakteru na skvalitnenie 
a zjednodušenie implementácie Programu Slovensko, ktoré v podstate kopírujú pripomienky 
zaznievajúce na MV a komisiách pri MV. Proces strednodobého preskúmania Programu Slovensko má 
svoje špecifické pravidlá, riadi sa nariadením EP a Rady (EÚ) 2021/1060 o spoločných ustanoveniach, 
na základe ktorých bude riadiaci orgán postupovať, a to v spolupráci s partnermi zastúpenými v MV 
v súlade s princípom partnerstva. Prezentácia k tomuto bodu programu je súčasťou prílohy č. 3 
zápisnice.  
 
Predseda MV B. Sloboda (MIRRI SR) takisto poďakoval partnerom za zaslané vstupy do strednodobého 
preskúmania Programu Slovensko a uviedol, že nasledovať budú bilaterálne stretnutia s partnermi, 
výsledky bude riadiaci orgán prezentovať na ďalšom stretnutí MV.  
 
 
 
d)  Informácia k STEP 
 
Priebeh zasadnutia: M. Drotár (MIRRI SR) uviedol, že tento bod bol zaradený do programu rokovania 
MV na podnet zástupcov občianskej spoločnosti. Informoval prítomných, že iniciatíva STEP bola 
zavedená do praxe prijatím nariadenia EP a Rady (EÚ) 2024/795, ktorým sa zriadila Platforma 
strategických technológií pre Európu („platforma STEP“)1. V nadväznosti na nariadenie, EK zverejnila  
13. mája 2024  podrobnejšie metodické usmernenie2. Iniciatíva STEP neprináša žiadne nové zdroje, ale 
podporu v rámci iniciatívy STEP je možné integrovať do 11 programov, z toho do 5-ich priamo 
riadených programov EÚ (Horizont, Inovačný fond, Program Digitálna Európa, EU4Health, Európsky 
obranný fond) a 6-ich iných programov vrátane fondov politiky súdržnosti (EFRR, KF, ESF+, FST, Nástroj 
na obnovu a odolnosť a InvestEU). Cieľom iniciatívy STEP je podpora vývoja alebo výroby kritických 
technológií alebo zabezpečenie a posilnenie ich hodnotových reťazcov ako aj riešenie nedostatku 
pracovnej sily a zručností. Podmienky pre získanie podpory v rámci STEP iniciatívy zahŕňajú požiadavku 

                                                           
1https://eur-lex.europa.eu/legal-content/EN/TXT/?uri=OJ:L_202400795 
2Metodika STEP = Oznámenie Komisie: Usmernenie týkajúce sa určitých ustanovení nariadenia (EÚ) 2024/795, 
ktorým sa zriaďuje Platforma strategických technológií pre Európu („platforma STEP“), zverejnená v Úradnom 
vestníku EÚ 13.mája.2024. Link: https://strategic-technologies.europa.eu/document/e204ce9e-0407-4f03-
82f8-6f518ce12886_en 
 

https://eur-lex.europa.eu/legal-content/EN/TXT/?uri=OJ:L_202400795
https://strategic-technologies.europa.eu/document/e204ce9e-0407-4f03-82f8-6f518ce12886_en
https://strategic-technologies.europa.eu/document/e204ce9e-0407-4f03-82f8-6f518ce12886_en
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priniesť inovatívny, špičkový prvok s významným ekonomickým potenciálom pre jednotný trh a prispieť 
k zníženiu alebo zabráneniu strategických závislostí Únie. Medzi oprávnené “STEP” sektory patria 
digitálne a pokročilé technologické inovácie, čisté a zdrojovo efektívne technológie a biotechnológie. 
V nadväznosti na vydanie nariadenia EÚ k platforme STEP, vláda SR prijala uznesenia vlády č. 105 z 21. 
2. 2024 a udelila rezortným ministerstvám úlohu B.1: „analyzovať možnosti zníženia alokácie 
v Programe Slovensko v prospech oprávnených oblastí návrhu nariadenia Európskeho parlamentu 
a Rady (EÚ) k STEP a zaslať informáciu riadiacemu orgánu MIRRI SR a MF SR v termíne do 2 mesiacov 
od vydania metodiky Európskou komisiou.“ MIRRI SR vyzvalo SO na zaslanie vstupov do 13. júla 2024. 
V prípade identifikácie disponibilných zdrojov a možných STEP investícií riadiaci orgán pristúpi k návrhu 
úpravy Programu Slovensko (napr. vytvorením osobitnej priority a osobitného špecifického cieľa). 
Poďakoval partnerom za spoluprácu pri identifikácii možných STEP investícií a disponibilných zdrojov, 
ako aj Európskej komisii za vytvorenie informačnej plartformy, na ktorú sa môžeme obrátiť s 
technickými otázkami (EC STEP Task Force). V závere vyzval rezorty na zaslanie vstupov do 
stanoveného termínu 13. júla 2024, následne bude prebiehať analýza na riadiacom orgáne a príprava 
korešpondujúcej úpravy Programu Slovensko aj so zapojením partnerov do tohto procesu. Prezentácia 
k tomuto bodu programu je súčasťou prílohy č. 3 zápisnice.  
 
D. Čorbová  (zástupkyňa občianskej spoločnosti) poďakovala za zariadenie materiálu na rokovanie MV 
a zaujímala sa, kedy padne finálne rozhodnutie, či členský štát pôjde alebo nepôjde do STEPu – 
dopytovala sa či bude to v auguste 2024. M. Drotár (MIRRI SR) uviedol, že nie je ohraničené do kedy 
sa musí členský štát rozhodnúť o zaradení STEP investícií do programov politiky súdržnosti, ale určité 
výhody plynú len do určitých termínov: v prípade vloženia celej sumy flexibility do STEP investícií by 
odpadla povinnosť vykonať strednodobé preskúmanie, ak ČŠ predloží žiadosť o zmenu programu do 
konca augusta 2024, čo však v podmienkach SR nie je realistické. V prípade zaradenia osobitných STEP 
priorít do Programu Slovensko by bolo možné využiť určité finančné stimuly, ak sa žiadosť o zmenu 
Programu Slovensko podá v termíne do 31.3.2025 (v zmysle nariadenia STEP - vyplatenie 30 % alokácie 
osobitnej STEP priority formou jednorazového predfinancovania, o túto sumu zníženie dekomitmentu 
od roku 2025). Ako uviedol M. Drotár, ak to nestihneme do 31.3.2025, môžeme STEP iniciatívu využiť 
aj neskôr, avšak už bez možností finančných stimulov uvedených v nariadení STEP.  
 
 
 
12. Záver 
 
V závere predsedajúci informoval o najbližších plánovaných zasadnutiach jednotlivých komisií pri MV:  
 

Komisia AK – 24.6.2024 

Komisia PO3 – 26.6.2024 

Komisia PO4 – 27.6.2024 

Komisia FST – 9.7.2024 

Komisia PO1 – 19.7.2024 

 
 
 
 
 
 

Meno  Dátum  Podpis 
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Matúš Drotár Tajomník 
MV P SK 2021-2027 

16.7.2024 v.r. 

Tomáš Červeňák Overovateľ  
MV P SK 2021-2027 

16.7.2024 v.r. 

Boris Sloboda predseda 
MV P SK 2021-2027 

(splnomocnenie) 
 

17.7.2024 v.r 
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Použité skratky: 

AK administratívne kapacity 

APZD SR Asociácia priemyselných zväzov a dopravy 

AZZZ SR Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení SR 

CP cieľ politiky 

DG EMPL DG Employment, EK 

DG REGIO DG Regional and Urban Policy 

EFRR  Európsky fond regionálneho rozvoja 

EK Európska komisia 

ERDF  the European Regional Development Fund 

ESF Európsky sociálny fond 

FST Fond spravodlivej transformácie 

HaVK Hodnotiace a výberové kritériá 

HSR SR Hospodárska a sociálna rada SR 

IÚI integrované územné investície 

IÚS integrované územné stratégie 

IÚR integrovaný územný rozvoj 

KOZ SR Konfederácia odborových zväzov SR 

MD SR Ministerstvo dopravy SR 

MH SR Ministerstvo hospodárstva SR 

MIRRI SR  
Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie 
Slovenskej republiky 

MPSVR SR Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny SR 

MRK marginalizované rómske komunity 

MSP malé a stredné podniky 

MŠVVaM SR Ministerstvo školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR 

MV Monitorovací výbor pre Program Slovensko 2021 - 2027 

MV SR Ministerstvo vnútra SR 

MZ SR Ministerstvo zdravotníctva SR 

MŽP SR Ministerstvo životného prostredia SR 

NEB  New European Bauhaus 

NFP nenávratný finančný príspevok 

OZE  obnoviteľné zdroje energie  

PO programové obdobie 

POO Plán obnovy a odolnosti 

PSK Program Slovensko 

RO riadiaci orgán 

RÚZ Republiková únia zamestnávateľov 

SAMP Slovenska asociácia malých a stredných podnikov a živnostníkov 

SAV Slovenska akadémia vied 

SIEA Slovenská inovačná a energetická agentúra 

SO sprostredkovateľský orgán 

SOPK Slovenská obchodná a priemyselná komora 

SR Slovenská republika 

STEP 
Nariadenie EP a Rady (EÚ) 2024/795 z 29. februára 2024,  
ktorým sa zriaďuje Platforma strategických technológií pre Európu 
(„platforma STEP“)   

TP technická pomoc 

UMR  udržateľný mestský rozvoj 
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ÚMS Únia miest Slovenska 

ÚOŠS ústredné orgány štátnej správy 

ÚSVRK SR 
Úrad splnomocnenca vlády Slovenskej republiky pre rómske 
komunity 

ÚSVROS 
Úrad splnomocnenca vlády Slovenskej republiky pre rozvoj 
občianskej spoločnosti 

ÚVO Úrad pre verejné obstarávanie 

ZMOS Združenie miest a obcí Slovenska 

ZP základné podmienky 

 


